

[Text]

asked for copies, or does the committee decide whom to send copies to?

The Clerk of the Committee: No, the committee has very little to do with it. In fact, the distribution is not charged against the committee, per se. It is actually a distribution of Parliament. We therefore thought we would cut down on this year's election of 1,000 by 100, and print 900.

Senator Doody: Mr. Chairman, 400 of that number go to parliamentarians; to whom do the rest of those copies go?

The Clerk of the Committee: Senator Doody, members of the committee receive extra copies. In actual fact, the committee itself used up 400 of the 500 copies. For example, we are down to two or three copies of some of the proceedings on post-secondary education and we are out of print on others. Perhaps the committee would prefer to make the printing 800?

Senator Sinclair: I am prepared to leave the matter in the hands of the chairman and deputy chairman, who might take another look at the matter to see if there is not some way in which we could cut down on the number and reduce the expense of printing. If there is not, then fine; we will go along with it; but I think we should leave it in the hands of the chairman and the deputy chairman.

The Chairman: We will have the subcommittee examine the matter. If need be, we will print 900 copies, but we will examine the matter.

Hon. Senators: Agreed.

The Chairman: Item number five is a motion to hear evidence and to print without a quorum. The motion is that the chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, subject to rule 70 of the *Rules of the Senate*.

Senator Simard: I so move.

The Chairman: It is moved by Senator Simard; honourable senators, is it agreed?

Hon. Senators: Agreed.

The Chairman: Item number six: Future work of the committee. With respect to the draft report on post-secondary education, it would seem that we could have enough senators present to sit next Wednesday to examine the draft report. It is proposed that we sit next Wednesday at 6.00 p.m. and next Thursday morning at 9.30 in order to start revising our report. We have already had an unofficial meeting with people who were very interested in the issue and had received a copy of the proposed report. At that time, we received a general view of the feelings of the senators who were especially interested and competent in this area. This morning in the mail, I received a letter from Senator Hicks, explaining his own point of view on the report itself.

In any event, the committee will have to submit its report on post-secondary education as quickly as possible because, as the members of the committee know, the supplementary estimates will be referred to the committee in early November—Novem-

[Traduction]

ont demandé de recevoir des exemplaires ou le Comité a-t-il décidé lui-même à qui il en enverrait?

Le greffier du Comité: Non, le Comité a bien peu à voir avec la distribution des fascicules. En fait, les frais de distribution ne lui sont pas directement imputés, car ils relèvent du Parlement. Nous avons donc songé n'en faire imprimer que 900 cette année au lieu de 1 000.

Le sénateur Doody: Monsieur le président, 400 de ces fascicules sont distribués à des parlementaires. Quels sont donc ceux qui reçoivent le reste des exemplaires?

Le greffier du Comité: Sénateur Doody, les membres du Comité reçoivent des exemplaires supplémentaires. En fait, le Comité utilise lui-même 400 à 500 de ces exemplaires. En outre, il ne nous reste que deux ou trois exemplaires de certains des fascicules sur l'enseignement postsecondaire et plus aucun d'autres séances. Peut-être le Comité préférerait-il que nous fassions imprimer 800 exemplaires?

Le sénateur Sinclair: Je suis prêt à confier au président et au vice-président la tâche d'examiner s'il ne serait pas possible de réduire encore le nombre d'exemplaires imprimés et, par conséquent, les frais d'impression. Si c'est impossible, nous en imprimerons 900. Je crois que nous devrions laisser au président et au vice-président le soin d'en décider.

Le président: Le Sous-comité examinera cette question. S'il le faut, nous imprimerons 900 exemplaires, mais après avoir étudié la question.

Des voix: D'accord.

Le président: Le cinquième article à l'ordre du jour concerne la motion pour entendre les témoignages et en autoriser l'impression en l'absence de quorum. La motion propose que le président soit autorisé à présider des séances, à recevoir des témoignages et à en autoriser l'impression en l'absence de quorum, conformément à l'article 70 du Règlement du Sénat.

Le sénateur Simard: Je le propose.

Le président: Le sénateur Simard propose cette motion. Plaît-il aux honorables sénateurs d'adopter la motion?

Des voix: D'accord.

Le président: L'article 6 porte sur les futurs travaux du Comité. Pour ce qui est du projet de rapport sur l'enseignement postsecondaire, il semble que suffisamment de sénateurs pourraient être présents mercredi afin que nous tenions une séance pour étudier ce rapport. Il est proposé que nous siégions mercredi prochain à 18 heures et jeudi à 9 h 30, afin de commencer à réviser notre rapport. Nous avons déjà tenu une séance non officielle à laquelle ont participé des gens très intéressés par la question et qui avaient reçu un exemplaire du rapport. Nous avons à ce moment-là obtenu l'opinion générale des sénateurs connaissant bien la question. J'ai reçu ce matin une lettre du sénateur Hicks dans laquelle il m'expose son point de vue sur le rapport lui-même.

Le Comité doit de toute façon présenter son rapport sur l'enseignement postsecondaire dans les plus brefs délais car, comme les membres du Comité le savent, le budget supplémentaire des dépenses lui sera soumis au début de novembre,